

လိာ်ခါာ်သးကညီပိာ်မုာ်ကရါအလံာ်ဆါဂုးဆါဝါဆူကညီဒီကလုာ်ကသးကရါ
(KNDO)မုာ်နံးဆါကွါအလိာ်ပွါထီာ်ဝဲ(၇၄)ဝိတဝီ
၂၀၂၁နံာ်.လါယူလံ(၁၆)သီ



ကညီဒီကလုာ်ခိာ်နာ်သိာ်ဖူဒီး ထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်ခဲလါာ်သ့ာ်ဧ၊တနံးအံးတုးယါကဒီးဝဲလါကညီဒီကလုာ်ကသးကရါမုာ်နံးဆါကွါ
အလိာ်ပွါထီာ်ဝဲ(၇၄)ဝိတဝီလံန့ာ်လါ.လါကညီဒီကလုာ်ကသးကရါမုာ်နံးအံးမဲကညီဒီကလုာ်ကသးခိာ်နာ်သိာ်ဖူဒီးထံဖိကီာ်
ဖိကမုာ်ခဲလါာ်ကပူးန့ာ်ပူးဒါမန့ာ်အိာ်ကဲဒီးထုာ်ဖျးထီာ်ကွံာ်လါတါဆိာ်တါမန့ာ်အကလုာ်ကလုာ်လါအဆါအချ့န့ာ်တက့ာ်န့ာ်
မုာ်ကညီပိာ်မုာ်ကရါအတါဆါဂုးဆါဝါန့ာ်လါ

ကညီဒီကလုာ်ကသးကရါအံးဘာ်တါကရါကရိဒုးအိာ်ထီာ်အါဒ်သိးကဆါထာ်လါတါမုာ်တါတီအပူးဒီးကဒီသအါကွါ
အပူကလုာ်လါတါကီတါခဲအကလုာ်ကလုာ်ဒီး ကဆါအပူကလုာ်ဆူ တါမုာ်တါခုာ်အမုာ်အတီအပူန့ာ်လါ. ကညီဒီကလုာ်က
သးကရါအံး မုာ်စုာ်ကီးဝဲခုာ်အဲာ်ယူာ် KNU ကညီဒီကလုာ်အဂါ်အဘါ, အစုဒုာ်စုတီလါအရူဒိာ်ဝဲန့ာ်လါ. ကညီဖိတဖာ် မုာ်ဘာ်
ကွါဆါခဲဝဲတါကီတါခဲအကလုာ်ကလုာ်တုးဒါလဲာ်ဘာ်အိာ်လါမုာ်ပြဲပြါသကုးဆးဒးလါဟီာ်ခိာ်ဒီတဘုာ်ဘာ်ဆာ်ကညီတါ
ပါဆါအံးအိာ်ဂါ်ဆိးကျါဝဲတုးမုာ်မဆါတနံးအံးအယိမုာ်တါသးခုလါပဝဲကညီဖိတဖာ်အဂါ်ဒီးပနာ်လါတါအိာ်ဂါ်ဆိးကျါအံးမ
အသးသ့ဝဲခိဖျိထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်, ထံကီာ်ခိာ်နာ်ဒီးပုးဘာ်မုာ်ဘာ်ဒါသ့ာ်တဖာ် အတါဟံးယာ်ကျါ ကီာ်ခိာ်စါဘးအူကွံ အတါဟံးစု
နဲာ်က့, ခုာ်အဲာ်ယူာ်အကျဲသနူလါတါပာ်လါအါတဖာ်ဒီးမသကိးတါအဂုးကတါတဂါလါအလိာ်သနာ်ဒါဝဲအယိန့ာ်လါ.

ထံရူကီာ်သးတါအိာ်သးလါမုာ်မဆါတနံးအံး, ပခိာ်ပနာ်တဖာ်ယုက့ဒီးဂုာ်က့းစးသပုာ်ပုာ် လါကယဲာ်လါကွံာ်ထံရူကီာ်
သးတါသဘံာ်သဘုာ်သ့ာ်တဖာ် လါတါမုာ်တါခုာ်အစီနီခိာ်ဘာ်ဆာ် တါအစါလါအအိာ်ဖျါထီာ်ဒီးကမုာ်သ့ာ်တဖာ် ဘာ်ကွါ
ဆါခဲဝဲကီးမုာ်နံးန့ာ် မုာ်ဒါထဲတါကီတါခဲ, တါနးတါဖျိာ်ဒီးတါဆျာ်မဲာ်ကဲမဲာ်အကလုာ်ကလုာ်န့ာ်လါ. ကညီကလုာ်လါဘာ်
တါပာ်ပနီာ်တုာ်အါလါ အအဲာ်တါမုာ်တါခုာ်, တါတီတါလါဒီး အိာ်ဒီးလုာ်လါသကဲးပတ်လါအဂုးအံး ဒ်သိးအကလိမူလါမါ,
ဒ်သိးအကရူကွံာ်ယာ်ကွံာ်, လါမုာ်လါဖးကွံာ်ဝဲအဂါ် န့ာ်ဒါပယါသးမိစိရိသ့ာ်တဖာ် သ့ဝဲတါဒုးအကျဲလါထံလါခိ, လါကလံ
ကျါတကးဘာ် သ့ဝဲတါဂိာ်စုဂိာ်ခိာ်အကလုာ်ကလုာ်ဒ်အမုာ်တါဒုးကူာ်တရံးကျဲလါအဘာ်အဘာ်သီသ့ာ်တဖာ်န့ာ်လါ. ပပူက
လုာ်သးမုာ်သံာ်ဘိဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်သ့ာ်တဖာ်ဘာ်ကွါဆါခဲဝဲန့ာ်ဒါအတါဆိာ်တါမန့ာ်, မအါမသီသ့ာ်တဖာ်တဆံးလါစူ
လါအမဲာ်ညါ အါထီာ်နးထီာ်ဝဲကီးဆါကတီာ်ဒီးအယိ အလိာ်အိာ်ဝဲသပုာ်တါလါ ပကဘာ်မဆူာ်ထီာ် အါထီာ် ပတါဟံးလိာ်စု
မသကိးတါလါတါနါဟါလိာ်သးဒီးတါယူတါဖိးအပူန့ာ်လါ.

ပပူကလုာ်တဂါအတါတူာ်ဘာ်ခိာ်ဘာ်န့ာ် မုာ်ပဝဲဒီတကလုာ်အတါတူာ်ဘာ်ခိာ်ဘာ်အသိး လါပပူကလုာ်အတါမုာ်တါ
ခုာ်အဂါ်စုာ်ကီးမုာ်ပဝဲဒီတကလုာ်အမူအဒါန့ာ်လါ. မ်ပဟံးထီာ်ဖိာ်ထီာ်မူဒါလါပထံပကီာ်ပပူကလုာ်အဂါ်တဂါလါပလိာ်ပသနာ်
ဒါဝဲဒ်တါသ့အိာ်ဒီးပုးဒီးဟ့ာ်လါပသးလါတါသ့ာ်ဆူာ်သးဆူာ် ဒီးတမုာ်လါတါမဆူာ်ဘာ်အပူတုးပမန့ာ်ကွါတါမုာ်တါခုာ်ဒီး
တါသဘျူတစုန့ာ်တက့ာ်. ပတါထံာ်တါပာ်သးသ့ာ်တဖာ်မုာ်လါဆီလိာ်အသးဘာ်ဆာ်လါတါအဲာ်ဘာ်ထံကီာ်ပပူကလုာ်အဂါ်မ်ပ
ကကျဲးစးဟံးဖျိာ်ထီာ်ပသး, ဟ့ာ်ကူာ်ဟ့ာ်ဖးလိာ်ပသး, ထီာ်ယုထီာ်ဖိးလိာ်ပသးဒီးမသကိးယုယု, လဲသကိးဒုဒုတုးပတုးသကိး
ဆူတါမန့ာ်ဖိတုာ်တစုန့ာ်တက့ာ်. ထံရူကီာ်သးတါဟူးတါဂဲဒီးတါဒုးတါယါအကျဲလါပဟူးဂဲတုာ်အါအံးမဲကမုာ်ဒါဝဲလါတါဒီ
သအါလါကွါပသး, တါမထုာ်ဖျးထီာ်ပသးလါတါဆိာ်တါမန့ာ်အကလုာ်ကလုာ်လါတါကဒီးန့ာ်ကွါတါခွဲးတါယာ်ဒီးတါသဘျူ
အဂါ်န့ာ်တက့ာ်.

ကညီဒီကလုာ်ကသးကရါအံးမုာ်ကညီတါကရါကရိလါ အသ့ထီာ်ဆီလါအသး အိာ်ဒီးတါတူာ်ခိာ်ပာ်သးလါအဂုး တ
ချးဒီးလါကညီတါပါဆါအိာ်ထီာ်ဒီးဟူးဂဲမတုာ်တါလါအထံအကီာ်ဒီးအပူကလုာ်အဂါ်ဒ်ခုာ်အဲာ်ယူာ်ကညီဒီကလုာ်စါဖျိာ်က

ရာအတော်ဟံးစုနဲနဲကျဲအသိးအယိပနာဒီးပဆာမုာ်လၢလၢကမၤဒဲးဝဲအဂ့ၤကတၢာ်တုၤကညီဒီတကလုာ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤထံကီၢ်ဒီးတၢ်သဘျၢတစုန့ၣ်လီၤ.ကညီဒီကလုာ်ကၤသးကရၢအံၤမ့ၢ်ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၢ်ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢအစုန့ၣ်စုတီၤဒီးမ့ၢ်ပဝဲကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂံၢ်အဘါန့ၣ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတၢ်တၢ်ဒီးပဝဲကညီတၢ်ဟံၢ်ဆၢတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢကျဲအါမံၤအါကလုာ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်ကယဲၣ်လီၤကွံာ်တၢ်ကီတၢ်ခဲဒီးတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ်ပလိာ်ဘၣ်ကညီဖိခဲလၢအဂံၢ်အဘါဒီးအတၢ်မၤသကိးန့ၣ်လီၤ.ပဆာမုာ်လၢလၢကညီဖိအိၣ်လၢလီၢ်ဘူးလီၢ်ယံၤခဲလၢကပာ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသးဒီးကမၤသကိးက့ၤတၢ်လၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်.တၢ်ထဲသိးတုၤသိးလၢကညီဖိခဲလၢဂဲၤလိာ်ဒီးဆၢထံၣ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဒီကလုာ်ကၤသးကရၢဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်ခဲလၢသ့ၣ်စၢ, သုမ့ၢ်တုၤပုၤလၢအအဲၣ်အထံအကီၢ်အပုၤကလုာ်ဒီးသုဟ့ၣ်လီၤတုၤသုသးအဂ့ၤကတၢာ်လၢသုထံသုကီၢ်ဒီးသုပုၤကလုာ်အဂီၢ်လံန့ၣ်လီၤ.မံၤသုကဟံးယာ်ကျၢၤသုတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါတဖၣ်အံၤဒီးမံၤသုကပဲၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ.တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်မၤန့ၢ်တပယုၢ်ယီထီၣ်တၢ်အိၣ်မူအပူၤတက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ကညီပိာ်မုာ်ကရၢအတၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါသုလၢခံကတၢာ်ဖဲကညီဒီကလုာ်ကၤသးကရၢအမုာ်နံၤဆၢက့ၤအလီၢ်ပုၤထီၣ်(၇၄)ဝီတဝီအံၤန့ၣ်လီၤ.

ဗုဗုဆုတၢ်မၤန့ၢ်,

လီၢ်ခၢၣ်သးပဆၢတၢ်ကမံးတံာ်

ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ